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          Предметом исследования является натурфилософские представления, которые находят отражение в картинах средневековых китайских художников. Данная работа посвящена выявлению особенностей отражения натурфилософских концепций в пейзажной живописи эпох Сун и Юань. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1.	Определить понятие натурфилософии и выяснить способы её применения в живописи; 2.	Выделить наиболее известных живописцев и художественные объединения, группы художников, представлявшие разные направления развития шаньшуйхуа в каждый период, определить значимость их творчества для последующих поколений, осмыслить их место в истории китайского искусства; 3.	Рассмотреть эволюцию воплощения натурфилософских концепций в живописи с эпохи Сун по эпоху Юань; 4.	Выявить сходства и различия в воплощении натурфилософских концепций в эти эпохи. Концепции инь-ян, у-син, ци и ю-у нашли отражение в каждом пейзаже. Это говорит о том, что на примере отражения натурфилософских представлений в шаньшуйхуа, можно говорить о симбиозе живописи и философии. Полученные результаты могут использоваться для дальнейшего изучения предмета исследования в другие временные промежутки.
        

        
          The subject of the research is natural philosophical ideas that are reflected in the paintings. This work is devoted to identifying the features of the reflection of natural philosophical concepts in landscape painting of the Song and Yuan eras. The tasks that were solved during the study: 1.	To identify the most famous painters and art associations, groups of artists representing different directions of shanshuihua development in each period,  2.	To determine the significance of their work for subsequent generations, to comprehend their place in the history of Chinese art; 3.	Consider the evolution of the embodiment of natural philosophical concepts in painting from the Song era to the Yuan era; 4.	Identify the similarities and differences in the implementation of natural philosophical concepts in these eras. The key concepts of natural philosophy were considered, as well as their reflection in the works of landscape painters in the Song and Yuan eras. The concepts of yin-yang, wu-hsing, qi and yu-wu are reflected in every landscape. This suggests that by the example of the reflection of natural philosophical concepts in Shanshuihua, one can speak of the symbiosis of painting and philosophy. The results obtained can be used for further study of the subject of research at other time intervals. The results obtained can be used for further study of the subject of research at other time intervals.
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